
 
 
                                    Protokół Nr XV 
                    z obrad Sesji Rady Gminy Sławatycze 
                    w dniu 30 grudnia 2009 roku 
 
 
 
Sesja trwała od godz.10.00 do 13.00 
 
 
Obradom przewodniczył: 
 
Józef Chomiczewski – Przewodniczący Rady Gminy 
 
Proponowany porządek obrad: 
 
Proponowany porządek obrad: 

 
1. Otwarcie 
2. Sprawy organizacyjne: 

-  stwierdzenie quorum 
-  przyjęcie porządku obrad 
-  przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

3.  Zapoznanie z opinią Składu Orzekającego Regionalnej  Izby  
Obrachunkowej w Lublinie w sprawie zaopiniowania przedłożo-
nego przez Wójta Gminy Sławatycze projektu uchwały budże-
towej na 2009 rok, 

4.   Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 
5.   Dyskusja. 
6.   Podjęcie uchwał w sprawie: 
      -  zatwierdzenia budżetu Gminy na 2009 rok, 
      - zatwierdzenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązy-

wania Problemów Alkoholowych na terenie Gminy na 2009 
rok, 

      -  zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy na 2009 rok, 
      - ustalenia opłat za nieczystości płynne wprowadzane do ist-

niejącej sieci kanalizacyjnej i dowożone do oczyszczalni ście-
ków w Sławatyczach, 

      -  powołanie Komisji Statutowej. 
      - ustalenia regulaminu określającego wysokość stawek i 

szczegółowe warunki przyznawania dodatków za wysługę lat, 
motywacyjnego funkcyjnego, za warunki pracy, dodatku 
mieszkaniowego oraz szczegółowe warunki obliczania i wypła-



cania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny 
doraźnych zastępstw nauczycielom zatrudnionym w szkołach 
prowadzonych przez Gminę Sławatycze w roku 2009  

            -  zmian w budżecie Gminy na 2008 rok, 
7.   Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 
8.   Zakończenie obrad. 
 
                                                   Ad.  1 
 
      Obrady XV  Sesji Rady Gminy Sławatycze otworzył i prowadził 

Józef Chomiczewski – Przewodniczący Rady Gminy, który po-
witał przybyłych na obrady radnych, sołtysów z terenu Gminy 
oraz gości. W obradach wzięli udział Dariusz Trybuchowicz – 
Wójt Gminy, Arkadiusz Misztal – Sekretarz Gminy, Ewa Lo-
renc – Skarbnik Gminy, Irena Patczyk – Kierownik GOPS,  
przedstawiciel Placówki Straży Granicznej w Sławatyczach – 
Chorąży Sztabowy Artur Teteruk, Mirosław Wiśniewski – Dy-
rektor Zespołu Szkół, Bolesław Szulej – Dyrektor  Gminnego 
Ośrodka Kultury.  

 
                                                  Ad.  2 
 
a )  na podstawie listy obecności (stanowiącej załącznik do proto-

kołu) Przewodniczący obrad stwierdził, że w obradach bierze 
udział 14 radnych na ustawowy skład Rady 15, co stanowi 
władne quorum do podejmowania prawomocnych uchwał; 

 
b )  Przewodniczący obrad odczytał radnym porządek obrad, do 

którego radni nie wnieśli uwag i poprawek i w wyniku prze-
prowadzonego głosowania został przyjęty jednogłośnie przy 14 
głosach – za, 

 
c )   w kolejnym punkcie obrad Przewodniczący poprosił radnych o 

przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji, który był wyłożony do 
wglądu przed obradami. Radni nie wnieśli uwag i poprawek i 
w wyniku przeprowadzonego głosowania został przyjęty jedno-
głośnie przy 14 głosach – za. 

 
 
 
 
 
 
 



                                              Ad.  3 
 
      W kolejnym punkcie obrad Przewodniczący poprosił o zabra-

nie głosu Wójta Gminy Dariusza Trybuchowicza, który odczy-
tał Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachun-
kowej w sprawie zaopiniowania przedłożonego przez Wójta 
Gminy Sławatycze projektu uchwały budżetowej na 2009 rok 
wraz z objaśnieniami oraz informacją o stanie mienia komu-
nalnego (w/w uchwała stanowi załącznik do protokołu z sesji).  

 
                                              Ad.  4 
 
      W kolejnym punkcie obrad – wnioski i interpelacje i zapytania 

radnych  Przewodniczący poprosił o zgłaszanie wniosków. W 
związku z tym, że nie zgłoszono wniosków i interpelacji w tym 
punkcie obrad Przewodniczący przystąpił do kolejnego punk-
tu. 

 
                                             Ad.  5 
 
     W związku z brakiem głosów do dyskusji Przewodniczący przy-

stąpił do kolejnego punktu obrad. 
 
                                            Ad.  6 
   
       Przystępując do kolejnego punktu obrad tj. podejmowanie 

uchwał Przewodniczący poinformował wszystkich, że komplet 
projektów uchwał każdy radny otrzymał łącznie z zawiado-
mieniem i w związku z tym odstępuje się od ich ponownego 
czytania. Jeżeli są zapytania to radni proszeni są o zgłaszanie 
ich przy kolejnych uchwałach przed przystąpieniem do głoso-
wania nad ich przyjęciem. 

 
-     uchwała w sprawie zatwierdzenia budżetu Gminy na 2009 r. 

W wyniku braku zapytań do w/w uchwały Przewodniczący 
przystąpił do przeprowadzenia głosowania w wyniku, którego 
uchwała została przyjęta przez radnych jednogłośnie tj. przy 
14 głosach – za, 
 

 -   uchwała w sprawie zatwierdzenia Gminnego Programu Profi 
laktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na terenie 
Gminy na 2009 rok – w wyniku przeprowadzonego głosowania 
uchwała została przyjęta przez radnych jednogłośnie – przy 14 
głosach – za,  



 
-     uchwała w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy na 

2009 rok. W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała 
została przyjęta przez radnych jednogłośnie przy 14 głosach – 
za, 

 
-  uchwała w sprawie ustalenia opłat za nieczystości płynne 

wprowadzane do istniejącej sieci kanalizacyjnej i dowożone do 
oczyszczalni ścieków w Sławatyczach. Zabierając głos Wójt 
Gminy poinformował, że ostatnia podwyżka opłat za nieczy-
stości płynne była w 2007 roku do tego czasu wzrosła cena 
wody oraz energii elektrycznej. Utrzymanie oczyszczalni ście-
ków jest również droższe a to z tego powodu, że energia jest 
zaliczana do tzw. przemysłowej i jej koszt jest czterokrotnie 
wyższy od tej za którą płacimy jako indywidualni odbiorcy in-
dywidualni i w związku z tym uzasadnione jest podwyższenie 
ceny za nieczystości płynne. W wyniku przeprowadzonego gło-
sowania uchwała została przyjęta przez radnych jednogłośnie 
przy 14 głosach – za, 

 
-     uchwała w sprawie powołania Komisji Statutowej. 
 
       Odnośnie tej uchwały głos zabrał Arkadiusz Misztal - Sekre-

tarz Gminy, który poinformował , że podjęcie jej wiąże się z 
wnioskiem radnego Jacka Mazaniuk w sprawie zmian w Sta-
tucie Gminy oraz zmianą ustawy samorządowej, która na 
Gminy nakłada również obowiązek dostosowania Statutów i 
Regulaminów do nowych przepisów zawartych w powyższej 
ustawie. W związku z powyższym na dzisiejszej Sesji Rady na-
leży podjąć uchwałę ze składem osobowym Komisji. Sekretarz 
zaproponował aby do Komisji weszli radni po jednej osobie z 
każdego ugrupowania, z którego startowali w wyborach do 
Rady Gminy. Do składu Komisji nie może wejść Przewodni-
czący Rady Gminy. Radny Radosław Trzeciak zaproponował 
aby w skład Komisji weszli przewodniczący Komisji stałych 
Rady Gminy. Odpowiadając  Sekretarz Gminy zwrócił uwagę 
na fakt, że nie będzie to zgodnie z propozycją zawartą w pi-
śmie o zmianach w statucie, a mówiącą o reprezentatywności 
Rady przy rozszerzeniu składu komisji Rewizyjnej, ponieważ 
Komisja Statutowa będzie miała o wiele ważniejsze zadanie i 
odpowiedzialność, gdyż będzie pracowała nad dokumentem – 
Statutem Gminy, który będzie podstawą działania Gminy. 
Do składu tej Komisji należy włączyć również tych radnych,   
którzy nie są Przewodniczącymi Komisji Stałych. 



Zabierając głos radny Jacek Mazaniuk stwierdził, że zgłoszone 
zmiany w Statucie dotyczą rozszerzenia składów osobowych 
Komisji Stałych aby radni mogli wejść w skład kilku Komisji. 
Radny stwierdził, że najbardziej odpowiednimi osobami do 
składu Komisji są ich Przewodniczący a to dlatego, że najlepiej 
znają zagadnienia i pracę Komisji, Są najbardziej zaangażo-
wani w przygotowywanie materiałów na posiedzenia Komisji i 
z pełnieniem funkcji Przewodniczących ciąży na nich ogromny 
ciężar  i w związku z powyższym popiera propozycję radnego 
Radosława Trzeciaka. Zabierając głos Sekretarz Gminy Arka-
diusz Misztal stwierdził, że ta propozycja odnośnie składu 
Komisji Statutowej jest nielogiczna, ponieważ wykluczamy po-
zostałych radnych z pracy, a jedną z propozycji zmian w Sta-
tucie jest rozszerzenie składu osobowego Komisji poprzez włą-
czenie większej ilości radnych, aby komisja była bardziej 
prężna. Statut Gminy jest bardzo ważnym dokumentem i wła-
ściwe będzie jeżeli w skład Komisji Statutowej wejdą radni 
wybrani z całego składu Rady a nie tylko Przewodniczący Ko-
misji Stałych. 
Wójt Gminy – Dariusz Trybuchowicz zabierając głos stwierdził, 
że Sekretarz wybrał dobrą taktykę proponując skład osobowy 
Komisji biorąc pod uwagę ugrupowania z których startowali 
radni do Rady Gminy. Pracując w tej Komisji trzeba znać 
ustawę samorządową i o pracownikach. Z tą Komisją Sekre-
tarz będzie pracował do czasu stworzenia dokumentu jakim 
jest Statut i Regulamin, na opracowanie w/w ustawodawca 
dał nam czas maksymalnie 6 miesięcy. Natomiast jeżeli w 
skład tej Komisji mają wejść tylko sami Przewodniczący to 
naprawdę wykluczamy pozostałych radnych z pracy i dalszej 
działalności. 
W związku z innymi głosami w czasie dyskusji  radny Rado-
sław Trzeciak zgłosił propozycję, że Komisja Statutowa będzie 
5 osobowa a  wybranie składu osobowego Komisji z pośród ca-
łej Rady odbędzie się w wyniku głosowania tajnego. Zgłoszony 
wniosek radnego Przewodniczący obrad poddał pod głosowa-
nie w wyniku, którego została przyjęta przez radnych jedno-
głośnie przy 14 głosach – za.  Radni zgłosili z pośród składu 
Rady następujące osoby: Jacek Mazaniuk, Radosław Trzeciak, 
Andrzej Popko, Waldemar Korzeniewski, Józef Rąbel, Irena 
Pruniewicz. Zgłoszone osoby wyraziły zgodę na pracę w Komi-
sji. Następnie powołano Komisję Skrutacyjną w składzie Ste-
fan Szmydki, Antoni Kiryluk, Dorota Sobczuk, celem przepro-
wadzenia głosowania tajnego w sprawie powołania składu 
Komisji Statutowej. Po zebraniu kartek z przeprowadzonego 



głosowania Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej radna Doro-
ta Sobczuk odczytała protokół z przeprowadzonych wyborów, 
w wyniku którego do Komisji Statutowej weszli następujący 
radni: Radosław Trzeciak Andrzej Popko, Waldemar Korze-
niewski, Józef Rąbel, Irena Pruniewicz. Przewodniczący obrad 
odczytał uchwałę, która została przyjęta w wyniku przeprowa-
dzonego głosowania jednogłośnie tj. przy - 14 głosach – za, 
Jednocześnie Przewodniczący poinformował, że Komisja na 
swoim pierwszym posiedzeniu powinna się ukonstytuować tj. 
wybrać z pośród siebie Przewodniczącego, Sekretarza i pozo-
stałych członków. Sekretarz Gminy zabierając głos poparł 
propozycję Przewodniczącego obrad dodając, że na pierwszym 
posiedzeniu zostanie również ustalony plan pracy Komisji a z 
kolei na posiedzenia następne wynikające z planu pracy bę-
dzie zapraszany Radca Prawny, który będzie służył fachową 
pomocą prawną przy opracowywaniu Statutu Gminy. 
Radny Jacek Mazaniuk zwrócił się z zapytaniem w jakim celu 
w Komisji ma być powołany Sekretarz i jaką będzie pełnił rolę. 
Odpowiadając Sekretarz Gminy Arkadiusz Misztal wyjaśnił, że 
do zadań Sekretarz każdej Komisji i tej również należy sporzą-
dzenie protokołu z każdego posiedzenia Komisji. Radny Jacek 
Mazaniuk zabierając głos stwierdził, że w tak ważnej sprawie 
jak tworzenie Statutu i pisanie z posiedzenia Komisji protoko-
łu obarczając tym radnego jest niewłaściwe – protokół musi 
być sporządzany profesjonalnie przez wyznaczonego pracow-
nika Urzędu. Odpowiadając Sekretarz Gminy poinformował, 
że wyznaczony pracownik obsługuje biuro Rady tj. Sesje a nie 
Komisje Rady. Jest to różnica. Wyznaczony pracownik może 
przygotować zawiadomienie o posiedzeniu, listy obecności, li-
sty diet. Nie ma zapisu, że pracownik Urzędu ma obsługiwać 
Komisje Rady. W każdej Komisji Stałej jest jej Sekretarz i to 
on ma za zadanie sporządzenie protokołu z posiedzenia i po 
podpisaniu przez Przewodniczącego przedstawienie go na ko-
lejnym posiedzeniu Komisji. Jeżeli chodzi o pomoc przy stwo-
rzeniu takiego protokołu, to ze strony Urzędu zostanie ona 
udzielona, udostępnimy sprzęt do nagrania i pomożemy przy 
stworzeniu protokołu. Ale ogólny jego zarys należy do Sekreta-
rza Komisji z tego względu, że są to tak ważne sprawy, że by-
łoby niewłaściwe wchodzenie pracownika Urzędu w kompe-
tencje Komisji. Pracownik Urzędu, nie znający dokładnie za-
gadnień może przekręcić słowo lub inaczej zapisać ustalenia z 
posiedzenia Komisji i wówczas stajemy przed problemem pod 
kątem zgodności ustalonych a zapisanych. Radny Jacek Ma-
zaniuk zabierając głos nie zgodził się z wypowiedzią Sekreta-



rza Gminy uzasadniając to tym, że pracownik Urzędu jest pro-
fesjonalistą i nie może dojść do takiej sytuacji. To radny, który 
nie ma przygotowania w sporządzaniu protokołu może prze-
kręcić słowo lub inaczej je zapisać w związku z powyższym w 
posiedzeniu Komisji powinien uczestniczyć pracownik Urzędu, 
który będzie sporządzał protokoły w sposób profesjonalny i 
wpłynie to pozytywnie na jakość posiedzenia Komisji. Prze-
wodniczący obrad  poinformował, że pracownik Urzędu może 
pomóc pod względem czysto technicznym przy sporządzeniu 
protokołu ale cała odpowiedzialność ciąży na Przewodniczą-
cym Komisji i jej Sekretarzu, który po podpisaniu przedstawia 
protokół na kolejnym posiedzeniu Komisji. Następnie Sekre-
tarz Gminy omówił procedurę i zasadę pisania protokołu z Se-
sji Rady Gminy. Zabierając głos radny Radosław Trzeciak 
stwierdził, że czy w danej Komisji będzie Sekretarz lub nie to o 
tym decyduje Rada Gminy. Ale dobrze by było aby posiedzenia 
Komisji pod kątem protokołowania były obsługiwane przez 
pracownika, który obsługuje biuro Rady Gminy. Odpowiada-
jąc Sekretarz poinformował, że w tej chwili nie ma takiego za-
pisu a jeżeli Rada postanowi, że tak właśnie powinno być, to 
niestety ale taki zapis musi być w Statucie.  
Zabierając głos Wójt Gminy stwierdził, że w zasadzie jest 
obecny na wszystkich posiedzenia Komisji (chyba, że jest 
wcześniej ustalony wyjazd służbowy) wszystkie sprawy sta-
wiane na posiedzeniach staramy się załatwiać i wyjaśniać w 
miarę możliwości jak najszybciej. Następnie Wójt zapoznał 
radnych z zasadami pracy Komisji Rady (każda Komisja musi 
mieć plan pracy – zatwierdzony uchwałą Rady Gminy) przed-
stawił zarys protokołu z posiedzenia, który po sporządzeniu 
przez Sekretarza Komisji zostaje przedstawiony do zatwier-
dzenia na kolejnym posiedzeniu Komisji, omówił zasadę zgła-
szania wniosków i przekazywania ich do Przewodniczącego 
Rady oraz poinformował, że każda Komisja zobowiązana jest 
raz w roku przedstawić na Sesji Rady Gminy sprawozdanie ze 
swojej działalności. 
Zabierając głos radny Jacek Mazaniuk zwrócił się z zapyta-
niem o czysto techniczny wygląd protokołu i dobrze by było 
aby to robiła osoba ( pracownik Urzędu ) do tego przygotowa-
ny. 
Sekretarz Gminy udzielając odpowiedzi wyjaśnił, co następuje 
może się zdarzyć, że będzie kilka posiedzeń Komisji, na które 
zostanie oddelegowany pracownik do protokołowania w do-
datku obecny jest na posiedzeniu Wójt Gminy, Sekretarz 
Gminy i może jeszcze dodatkowo pracownik, który jest odpo-



wiedzialny merytorycznie za zagadnienia przedstawiane na 
tym posiedzeniu, to ½ Urzędu jest w tym momencie zajęta tyl-
ko i wyłącznie posiedzeniem Komisji. Tych nieobecnych muszą 
z kolei zastąpić w razie potrzeby pozostali pracownicy. To tak 
naprawdę Urząd w tym momencie stoi i nikt praktycznie nie 
załatwia swoich spraw z danego stanowiska pracy i do takiej 
sytuacji  nie możemy dopuścić. 
Jeżeli szkielet protokołu z posiedzenia Komisji sporządzi Se-
kretarz Komisji w domu, to chyba nie będzie to aż tak wielkim 
obciążeniem i nic złego się nie stanie. 
Radny Jacek Mazaniu stwierdził, że jeżeli Komisja Statutowa 
uzna za stosowny zapis o obsłudze Komisji Rady przez pra-
cownika Urzędu, to zostanie on wprowadzony w Statucie 
Gminy. 
Wójt Gminy poinformował, że jest odpowiedzialny za przygo-
towanie projektów uchwał na sesje, które są szykowane przy 
udziale Sekretarza i innych pracowników oraz materiałów za-
wierających odpowiednie przepisy prawne. Z naszej strony 
pomoc dla radnych jest, biorąc pod uwagę fakt, że te wszyst-
kie materiały otrzymujecie państwo z każdym zawiadomie-
niem o terminie sesji i nie można twierdzić, że radni nie mają 
zabezpieczonej pomocy ze strony Urzędu. Wszystko można ro-
bić ale w oparciu o obowiązujące prawo tylko i wyłącznie. 

      Należy zaufać sobie wzajemnie i nie tworzyć własnego prawa. 
 
-    uchwała w sprawie ustalenia regulaminu określającego wyso-

kość stawek i szczegółowe warunki przyznawania dodatków za 
wysługę lat, motywacyjnego funkcyjnego, za warunki pracy, 
dodatku mieszkaniowego oraz szczegółowe warunki obliczania 
i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i go-
dziny doraźnych zastępstw nauczycielom zatrudnionym w 
szkołach prowadzonych przez Gminę Sławatycze w roku 2009 

 
      Przy tej uchwale głos zabrał Sekretarz Gminy , który poinfor-

mował, że podjęcie w/w uchwały wiąże się z corocznym 
uchwalaniem Regulaminu wynagradzania nauczycieli. W 
związku z tym odbyło się spotkanie ze Związkami Zawodowy-
mi Nauczycieli w dniu 17 grudnia 2008 roku (Sekretarz odczy-
tał zawarte porozumienie w sprawie Regulaminu wynagradza-
nia nauczycieli). Jedyną zmianą jaka jest w tym dokumencie 
jest podwyższenie z  3% do 4 % dodatku za wychowawstwo a 
wiąże się to z połączeniem klas i większym wysiłkiem i trudem 
nauczycieli – wychowawców. 



      Przy tej uchwale głos zabrała radna Irena Pruniewicz i zapro-
ponowała podwyższenie wynagrodzenia za wychowawstwo, je-
żeli jest to możliwe. Bycie wychowawcą jest to bardzo odpo-
wiedzialna i niewdzięczna funkcja i dobrze by było to w jakiś 
wynagrodzić. 

      Zabierając głos Sekretarz Gminy wyjaśnił, co następuje: na-
uczyciele w roku 2009 będą mięli dwukrotną podwyżkę wyna-
grodzenia. Jest to podwyżka ustawowa  w sumie 11 % i z nią 
wiąże się podwyższenie pozostałych składników wchodzących 
w wynagrodzenie. 

      Będzie ona spora i do końca nie można na dzień dzisiejszy 
przewidzieć jej skutków finansowych na bieżący rok budżeto-
wy. Wszystkie dodatki wynagrodzenia są liczone od wynagro-
dzenia stażysty, które również sporo wzrośnie. I na pewno re-
alizując regulację płac będziemy musieli dołożyć z własnego 
budżetu, ponieważ subwencji oświatowej przyznanej na wyna-
grodzenie nie wystarczy. Nie ma możliwości dać większego 
wynagrodzenia za wychowawstwo dla nauczyciela stażysty. 
Nauczyciel ten otrzymuje te same składniki wynagrodzenia 
jak otrzymują pozostali (dyplomowani i mianowani nauczycie-
le) tylko w odpowiedniej wysokości (np. dodatek za wysługę 
lat, którego stażysta nie osiada). Może być tez i taka sytuacja, 
że ustawodawca ustali podwyżki wynagrodzeń, a nie otrzy-
mamy na to pieniędzy (jak to było z odprawami emerytalnymi) 
wówczas będziemy zmuszeni dołożyć jeszcze więcej z własnego 
budżetu, po prostu musimy spokojnie na  wszystko poczekać. 

      Zabierając głos Dyrektor Zespołu Szkół Mirosław Wiśniewski  
stwierdził, że trzeba być wdzięcznym nawet i za ten 1 % pod-
wyższenia wynagrodzenia za wychowawstwo ponieważ organ 
prowadzący robi to na miarę możliwości budżetu. Zawód na-
uczyciela jest zawodem trudnym, niewdzięcznym praktycznie 
całodniowym, ponieważ wiąże się to z szeregiem dodatkowych 
prac, nie tylko prowadzenie lekcji. Jest pełen wysiłku i należy 
go wspierać na co dzień i wówczas będzie łatwiej przechodzić 
przez codzienny trud wiążący się z tym zawodem. 

      W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została 
przyjęta przez radnych jednogłośnie tj. przy 14 głosach – za. 

 
-    uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2008 rok. 

Uzasadnienie do powyższej uchwały  odczytała Ewa Lorenc – 
Skarbnik Gminy. W wyniku przeprowadzonego głosowania 
uchwała została przyjęta przez radnych jednogłośnie przy 14 
głosach – za. 
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      W związku z tym, że nie zostały zgłoszone interpelacje i wnio-

ski radnych Wójt Gminy zabierając głos w tym punkcie zapo-
znał zebranych z działalnością między sesyjną Gminy, a mia-
nowicie: 

 
      -    rozpoczęte zostały prace dokumentacyjne na remont świe-

tlicy w Krzywowólce. Wykonanie tego zadania jest przewi-
dziane na koniec stycznia 2009 roku a wiąże się to z tym, 
że zgodnie z uchwałą Marszałków Województw i uchwałą 
Ogólnokrajową  od 2 lutego 2009 roku planowany jest 
nowy nabór wniosków na te sprawy. 

 
      -    zakończono prace związane z dokumentacją techniczną na 

kanalizację Sławatycze – Liszna. Zaplanowano w związku 
z tym częściową zapłatę w wysokości 78.000,00 zł. pozo-
stała kwota za dokumentację zostanie zapłacona po uzy-
skaniu pozwolenia na budowę. 

 
             Wójt Gminy Dariusz Trybuchowicz zapoznał zebranych z 

tematami narad i spotkań, w których uczestniczył w ostatnim 
czasie. 

 
              Odbyło się ważna posiedzenie Związku Celowego we 

Włodawie i jeżeli chodzi o Gminę Sławatycze, to jesteśmy w tej 
samej sytuacji, co Gmina Podedwórze a mianowicie należymy 
już do jednego Związku (Związek Wodny w Parczewie), który w 
swoim Statucie ma zapisane te samo zadanie jak Związek Ce-
lowy we Włodawie a chodzi o zbieranie nieczystości stałych  

      (odbiór śmieci). W związku z powyższym na Walnym Zgroma-
dzeniu Związku w Parczewie musi być zmiana Statutu polega-
jąca na wykreśleniu tego zapisu, bo w przeciwnym razie bę-
dziemy zmuszeni wystąpić z jednego związku. 

 
-    wystąpiliśmy z pismem do Dyrekcji Okręgowej CPN w Kiel-

cach odnośnie nieczynnej stacji paliw. O dopowiedź po-
prosiliśmy do dnia 15 stycznia 2009 r. (Wójt odczytał pi-
smo w w/w sprawie), 

 
          Składając wszystkim obecnym życzenia na nowy 2009 rok 

Wójt Gminy stwierdził, że mijający rok 2008 dzięki wysiłkowi 
nas wszystkich był rokiem optymistycznym i plany jakie zo-
stały na nas nałożone zostały wykonane. W nowy rok 2009 



nie wchodzimy z zaległymi zobowiązaniami. Wszystkie zadania 
wykonane zostały również uregulowane pod względem finan-
sowy. Celem przypomnienia Wójt Gminy pokrótce przedstawił 
zebranym najważniejsze wykonane zadania w 2008 roku: 

 
      -   zakup samochodu do OSP Liszna i remont boksów gara  

żowych w garażu w tej miejscowości, 
 
      -    wykonano remonty dróg w Mościcach , Zańkowie i Sajów-

ce, 
 
      -    wspólnie z Zarządem Dróg Wojewódzkim w Lublinie wyko-

nana została modernizacja chodnika na ul. Włodawskiej, 
 
      -    naprawiono nawierzchnię na ul. Mickiewicza i Wyzwolenia, 
 
      -   utworzono przedszkole ze środków unijnych i z własnych 

środków wykonany został remont pomieszczeń z przezna-
czeniem na przedszkole, 

 
      -    odbyło się szereg imprez kulturalnych, sportowych biegi 

uliczne, bieg Radziwiłłów (organizowane przez GOK Sława-
tycze), dożynki parafialne (Wójt złożył podziękowanie dla 
p. sołtys wsi Krzywowólka w pomoc i przygotowanie oraz 
sołtysom wsi sąsiednich), 

  
            Nie znamy jeszcze terminu, kiedy zostaną uruchomione 

środki unijne na kanalizacje. 
 
                                           Ad.  8 
 
            W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodni-

czący obrad podziękował wszystkim za udział i na tym ob-
rady XV Sesji zostały zakończone. 

 
Protokołowała                                                 Przewodniczący 
                                                                          Rady Gminy 
Regina Parczewska                                  Józef  Chomiczewski  
       
 
  


